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CENÍK INZERCE (bez DPH)

Celá strana: 5 000 Kč
(na zrcadlo sazby: 188 x 264 mm, na spad: 210 x 297 mm + 5 mm)
Polovina: 3 000 Kč
(170 x 120 mm)
Čtvrtina: 1 600 Kč
(90 x 130 mm)
Osmina: 800 Kč
(92 x 63 mm)
Prolink mezi inzerátem, vyvěšeným na webových stránkách Kamenice a předmětem inzerce.
1/4 strany a menší:  50 Kč, 1/2 strany a větší 100 Kč

ZVÝHODNĚNÁ INZERCE

Dlouhodobá – sleva 30%
V případě nepřetržité inzerce v 5 po sobě jdoucích vydáních.
Předplacená – sleva 25%
3 inzeráty ve třech po sobě jdoucích vydáních nebo s konkrétním uvedením měsíce vydání. 
Platba předem.
Neziskové organizace – sleva 20%

ŘÁDKOVÁ INZERCE

Do 150 znaků: zdarma

Fotka měsíce 
Stavba chodníku na Těptín pokračuje. V další fázi přibudou 
autobusové zastávky a chodník se napojí do Kaštanové ulice.

Titulní fotka 
Ladislav Lahoda a jeho tým z Ládevsi patří k nejuznávanějším 
kaskadérům na světě. 
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Slovo 
starosty

Vážení sousedé, 
jak jste si užili první polovinu prázdnin? 

Vedro nás, myslím, unavuje všechny, ať už 
jsme doma, nebo u moře. Už teď hodně 
z nás pokukuje po podzimu, který přinese 
úlevu, ale také Podzimní slavnosti, na které 
Vás lákáme zezadu obálky i uvnitř zpravo-
daje na straně 8.

V tomto čísle pokračujeme ve světovém 
trendu. Zatímco minule jste si mohli pře-
číst rozhovor s naší rodačkou Annou Šan-
trůčkovou, která nás právě v těchto dnech 
reprezentuje na olympiádě v Paříži, teď 
na Vás čeká další lahůdka. Přesněji řečeno 
Lahoda. Legendární kaskadér Ladislav La-
hoda nám poskytl jedinečný vhled do svého 
řemesla. Skoro nikdo netuší, že v osadě Lá-
deves je centrum pro ty nejlepší světové kas-
kadéry, bez kterých si Hollywood nedokáže 
představit své miliardové spektákly. Když se 
chtěl Orlando Bloom naučit padat z koně, 
musel přijet k nám do Kamenice. Strany 
4 až 7 jsou nepřehlédnutelné a já osobně 
jsem na nich našel to nejlepší prázdninové 
počtení. Budete opravdu překvapeni.

Obec nemá prázdniny, a tak jste si mož-
ná všimli, že nám přibyla podle plánu další 
hnízda na separovaný odpad v Toulovské, 
v Okružní nebo v Leknínové. Započala 
pokládka zámkové dlažby na cestě z náměstí 
ke staré Benešovské okolo ZŠ Kamenice. 
Máme podepsanou smlouvu na koupi po-
zemku se Středočeským krajem, a tak začíná 
i příprava přesunu plotu právě okolo výše 
zmíněného chodníku a otevření části parku 
pro veřejnost. Proměňuje se i obecní pro-
stor na Kuklíku anebo na Ládví pod cestou 
k rozhledně. Udělejte si procházku a dejte 
nám zpětnou vazbu. Prosím o shovívavost 
při průchodu stavbou rozšířeného parko-
viště a chodníků u Billy, musíme to udělat.

Nepřehlédněte strany 8 až 10, na kterých 
na Vás čeká nabídka programu Kulturní-
ho centra a knihovny. Zvlášť dětem, které 
neví o prázdninách co s volným časem, 
doporučuji srpnové Deskohraní. Těšíme se 
i na různá vylepšení, která čekají dětské ná-
vštěvníky knihovny od podzimu a o nichž 
si můžete přečíst na straně 10.

Přeji Vám krásný srpen.

Pavel Čermák

Krátce ze zastupitelstva a rad obce Kamenice
10. 7. 2024

Rada obce Kamenice schválila
- uzavření Dodatku č. 1 ke Smlouvě o dílo č. 0128/2023 se spo-
lečností LK Projekt s.r.o., IČ: 04326181, dne 6. 7. 2023, kterým se 
mění článek V., Doba plnění Smlouvy;
- uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo č. 0266/2023, uzavřené 
se společností Stavix, s.r.o., IČ: 27526984, kterým se mění doba 
plnění a cena za dílo.

Rada obce Kamenice vzala na vědomí
- žádost paní D. D. o příspěvek úhrady školného v MŠ Petříkov.
 
Rada obce Kamenice schvaluje
- žádost Lesní mateřské školy a základní školy Devětsil, š.p.o., 
o vydání stanoviska k navýšení počtu dětí pro školní rok 2024/2025 
v souladu s § 23 ods. 3 zákona č. 561/2004 Sb., o předškolním, zá-
kladním, středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání (školský 
zákon) v platném znění takto:
• poskytovat činnost školy a školského zařízení MŠ pro 16 žáků
• poskytovat činnost školy a školského zařízení ZŠ pro 50 žáků;
- uzavření Smlouvy o zřízení věcného břemene - služebnosti 
č.  188301/IV-12-6031128 mezi obcí Kamenice a ČEZ Distribu-
ce, a.s., IČ: 24729035. Věcné břemeno se zřizuje k pozemku parc. 

č. 676/1 v kat. území Těptín, ve vlastnictví obce Kamenice;
- uzavření Smlouvy o zřízení věcného břemene - služebnosti 
č. 196955/IV-12-6034392, mezi obcí Kamenice a ČEZ Distribu-
ce, a.s., IČ: 24729035. Věcné břemeno se zřizuje k pozemku parc. 
č. 453/2 v kat. území Štiřín, ve vlastnictví obce Kamenice;
- poskytnutí dotace z dotačního programu Provoz, Akce, Roz-
jezdy na sportovní, kulturní a volnočasovou aktivitu právnických 
a fyzických osob pro rok 2024 pro následující subjekty v této výši:
Akce: Sbor dobrovolných hasičů Těptín 30 000 Kč
- objednávku s firmou Elektroservis VV s.r.o., IČ 27153843, na 
dodávku materiálu na akci „Propojení kNN ČOV - ZŠ Kamenice“, 
jejíž hodnota nepřesáhne částku 499 999 Kč bez DPH;
- objednávku s firmou Elektroštika s.r.o., IČ: 48041122, na stavební 
práce na akci „Propojení kNN ČOV - ZŠ Kamenice“, jejíž hodnota 
nepřesáhne částku 499 999 Kč bez DPH.

Rada obce Kamenice neschválila a doporučila
- prodej pozemku parc. č. 532/1 - travní porost o výměře 352 m2, 
zapsaného v katastru nemovitostí u Katastrálního úřadu pro Středo-
český kraj, katastrální pracoviště Praha-východ na listu vlastnictví 
č. 10001 pro obec Kamenice a katastrální území Štiřín z vlastnictví 
obce Kamenice do vlastnictví paní B. Š. za cenu v místě a čase 
obvyklou.
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Titanic, Gladiátor, Blade, Zachraňte 
vojína Ryana, Vetřelec versus Predátor, 
Na západní frontě klid, Světová válka Z, 
Kingsman, G. I. Joe, Černý jestřáb sestřelen, 
Rytíři z Šanghaje. To je malinká ochut-

návka filmů, ve kterých má prsty Ladislav 
Lahoda spolu se svým kaskadérským štábem 
Filmka Stunt Team. Právě za snímek Na 
západní frontě klid vyhráli nedávno ce-
nu Taurus neboli kaskadérského Oscara. 
„Deset našich chlapů hořelo v zákopu po 
zásahu plamenometem, to se ještě nikomu 
nepovedlo,“ říká s charismatickým klidem 
Ladislav Lahoda, ale v koutku oka mu zab-
leskne jiskra klučičího nadšení, jako se stane 
ještě mnohokrát během našeho rozhovoru, 
když dojde řeč na šílené podniky kaskadérů 
pod jeho vedením a jeho samotného.

Sedíme na skromné dřevěné verandě 
celkem nenápadného jezdeckého ranče 
v Ládevsi. Kdyby jízdárna za našimi zády 
neměla firemní logo, těžko by vás napad-

Zamlada padal z věžáků do papírových 
krabic a skákal z mostů do rozjetých 
vlaků. Ve rvačce před kamerou mu 
Zdeněk Srstka vyrazil několik zubů. 
Pionýrské časy Limonádového Joa jsou 
ale dávno pryč. Teď Ladislav Lahoda 
šéfuje dvousetčlenné armádě bitkařů, 
motorkářů, jezdců na koních, potápěčů, 
lezců, prostě všech profesí, které dávají 
všanc svoje zdraví pro naše lehké 
divácké pobavení s popcornem. 

lo, že si tu podávají dveře filmové hvězdy 
z celého světa. Právě tady si Lahodův tým 
prověřuje celebrity, jestli zvládnou triky 
na jeho kaskadérských koních. „Tady, jak 
sedíte, si nedávno hověl Mads Mikkelsen,“ 
povídá Lahoda: „Tak se mu u nás zalíbilo, 
že vzkázal po svém řidiči producentům, že 
potřebuje ještě deset lekcí na koni. Využil to 
na pokuřování a studování scénáře. Je tady 
prostě větší pohoda než v pražském hotelu.“

Ladislav Lahoda pracoval s Arnoldem 
Schwarzeneggerem, Brucem Willisem, 
do Ládevsi za ním přijel Orlando Bloom, 
Jackie Chan byl z výkonů Filmky tak na-
dšený, že si vyžádal čestné členství. „Pů-
vodně chtěl točit Rytíře z Šanghaje se svým 
hongkongským týmem. Já mu povídám, 

Kde by byl Hollywood bez Ládevsi
Ladislav Lahoda učí triky světové hvězdy a rozhoduje o Oscarech
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jestli si nechce vyzkoušet naše kluky,“ vzpo-
míná Lahoda s tím, že nakonec Chan poslal 
svoje lidi domů. „Jackie se pyšní kšiltovkou, 
na které má vyšitá loga všech kaskadérských 
štábů, se kterými kdy dělal. To naše má 
úplně uprostřed,“ usmívá se Lahoda.

Filmka udělala z českých kaskadérů ce-
losvětový fenomén. Věta „kdo by to byl če-
kal,“ se ale nedá úplně použít. Už na začátku 
60. let se totiž v Československu začalo rodit 
něco nevídaného. Limonádový Joe, který 
měl premiéru v roce 1964, nabídl tako-
vou míru explicitního násilí, že kterákoli 
rvačka v klasickém americkém westernu 
rázem působila jako chlapecké pošťuchování 
o přestávce. „Režisér Lipský dal dohromady 
partu zápasníků a boxerů, mezi nimi byl 
i skokan do výšky Jiří Lánský, který letěl 
několik metrů přes bar, když dostal pěstí,“ 
líčí Lahoda, jehož vlastní éra počíná jen pár 
let po Koňské opeře.

Lahoda, původní specializací zápasník 
ve volném stylu, si prošel kaskadérské ře-
meslo úplně odspodu. Nechal se vytáhnout 
z jedoucího náklaďáku vrtulníkem a skákal 
do vagónů jedoucího vlaku. „Pochopitelně 
je potřeba mířit ne do vagónů, ale do me-
zery mezi nimi, protože vlak je v pohybu,“ 
poskytuje ochutnávku toho, jak kaskadér 
aktivně pracuje s pudem sebezáchovy. 

Na otázku, jak se trénuje pád z výšky do 
krabic, jen Lahoda pokrčí rameny. Prostě 
to nejdřív zkusil z pěti metrů a pak rovnou 
z pětadvaceti: „Podle scénáře jsem měl dát 
hlavnímu hrdinovi kopačku do hlavy, on se 
uhnul a já sletěl ze střechy.“ Kdo hledá za 
pádem do krabic z extrémních výšek něja-
kou vědu, bude zklamán. Službu vykonají 
obyčejné skladové krabice, které si Lahoda 
chválí dokonce víc než moderní techniku: 
„Když špatně dopadnete na airbag, může 
vám zlomit vaz, krabice se kolem vás krásně 
zdeformují. Jen nesmí být navlhlé, to byste 
proletěl až na zem, a kvůli pevnosti musí 
být vyrovnané na kříž jako cihly ve zdi.“

Ne vždycky to ale dopadne hladce. La-
hoda vzpomíná na jedno z natáčení, kte-
ré se odehrávalo na Slovensku: „Měl jsem 
spadnout z 20 metrů a produkce donesla 
příšerně tvrdé krabice s tím, že nic lepšího 
nesežene. Úplně jsem se na nich dolámal 
a režisér povídá, že potřebuje ještě jeden 
záběr. Zpátky na střechu jsem se škrabal 
asi půl hodiny. Do Prahy mě pak museli 
odvézt, odřídit jsem zvládl jen po Brno.“

Drsnost začátků se ukazovala ve všech 
kaskadérských výkonech té doby. Sám La-
hoda měl v jedné válečné scéně běžet přes 
minové pole zachvácený ohněm: „Dohoda 

zněla jasně. Budou mi hořet jenom záda, 
tak jsem se obalil na nich. Jenže ten pitomec 
asistent mi nastříkal hořlavinu i na nohy. 
To bylo jedinkrát, co jsem zaběhl stovku 
za deset vteřin. Řval jsem u toho opravdo-
vou bolestí a chlapi na to, že Lahoda hraje 
jak Mastroianni. Jak skončil záběr, jel jsem 
okamžitě do nemocnice.“

Dnešní kaskadéři si vypomáhají nej-
různější technikou k stále vyhrocenějším 
číslům. Na lankách se roztáčí do mnoho-
násobných backflipů před tím, než proletí 
oknem, nebo na nich padají z šílených vý-
šek, aby se zastavili metr nad zemí. „Když 
řekne režisér, že má auto dvakrát rolovat 
přes střechu a přistát na kolech těsně před 

kamerou, tak mu dodám chlapa, který to 
dokáže,“ říká Lahoda. Jeho automobilová 
a motorkářská divize dnes vypadá úplně 
jinak, než jak naznačovaly začátky: „Au-
to se dá převrátit na bok pístem, který je 
namontovaný místo sedadla spolujezdce. 
Když jsme ho testovali poprvé, vyletěl nám 
střechou třicet metrů vysoko.“

Lahoda také vzpomíná, jak se pilovaly 
nárazy autem do stromu s figurínami mís-
to posádky. „Netušili jsme, že ten strom, 
který vyrobili kulisáci, bude dutý. Místo 
aby se o něj naše auto zastavilo, tak ho jen 
přerazilo a pokračovalo v cestě přes louku, 
na které stála elektrická rozvodna. Díváme 
se na sebe a říkáme si, ty vole my vypneme 

Ladislav Lahoda učí triky světové hvězdy a rozhoduje o Oscarech
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celou Prahu,“ vykládá Lahoda a v očích 
se mu objeví ta známá rošťácká jiskřička. 
Nakonec ale vůz nabral jiný směr a točil 
se na louce, dokud nedošel benzín. Dnes 
už se všechny takové scény řeší na dálkové 
ovládání a kaskadéři si od produkce objed-
návají rovnou tři identická auta, kdyby se 
něco pokazilo. „Za komunismu byl problém 
sehnat vůbec nějaké auto. A teď si představ-
te, že jste ho ještě chtěli rozbít,“ srovnává se 
začátky Lahoda.

Kaskadéři z Filmky jsou oblíbení v Ho-
llywoodu nejen pro výkony, které podávají 
na place, ale i pro svou dokonalou organi-
zaci. „Když mi přijde nabídka na film, další 
den odesílám přesný popis, co k tomu bude 
potřeba a kolik to bude stát,“ říká Lahoda, 
který je schopný obsloužit několik filmo-
vých trháků ročně. Pro každý z nich má 
svého koordinátora a choreografa podle 
typu scény od souboje s meči přes skoky 
z vrtulníku až po záběry hluboko pod vo-
dou. Každý člen týmu musí být vybavený 
přesně podle své úlohy: „Když řeknu, že 
mám motorkáře, myslím tím borce, kteří 
dělají triky na motorkách od svých pěti let. 
Já jezdím na motorce celý život, ale nikdy 
bych si o sobě netroufl prohlásit, že jsem 
motorkář.“

V kaskadérském byznysu se neuplatní 
nikdo, kdo za sebou nemá důkladnou fy-
zickou průpravu. „Nemůžu někoho učit, jak 
se padá na záda, do téhle branže už musíte 
přijít s vytrénovaným tělem, koordinací 
a instinkty,“ vysvětluje Lahoda, kterému se 
občas snaží dovolat zájemci o práci kaskadé-
ra, „protože už je nebaví život nebo protože 
se rozešli se ženou“.

Rvačka, tento prazáklad kaskadérské-
ho řemesla, se od dob Limonádového Joa 
vybrousil do několika jasně definovaných 
žánrů. Oblíbená hospodská bitka samo-
zřejmě zůstává s akcentem na „buranskou 
techniku“, hrubou sílu, rozbíjení židlí o záda 
a lahví o hlavy. Vedle ní rozlišujeme po-
uliční bitku, kde již kaskadéři mohou uká-
zat vybranější techniku včetně kopů, loktů 
a boje na zemi. Na nejvzdálenějším konci 
spektra pak kraluje styl Hongkong, který se 
už nijak nenechává omezovat zákony lid-
ského těla a fyziky obecně, pročež vstupují 
do hry lanka, trampolíny a katapulty. „Čím 
větší blbost, tím větší radost pro nás. Stačí 
mi vědět, kolik vážíte, abych vás vystřelil 
přesně tam na tu větev,“ usmívá se Lahoda.

Jedním z klenotů Filmky je koňská divi-
ze. Stejně jako hollywoodský superhrdina 
musí vypadat i kůň, na kterém sedí. „Ne-
lekněte se, malinko o sobě dá vědět,“ upo-

zorňuje nás asistentka, když vyvádí ze stáje 
jednoho z filmových hřebců. I laik podle 
ržání a postoje těla okamžitě pozná, že na 
scénu přichází zvířecí alfa. Nejen lidé, ale 
i koně musí trénovat denně, aby netloustli, 
měli krásně vyřezané svalstvo a nezapo-
mínali triky, které se složitě učili. „Zvířata 
motivujeme pouze pozitivně, musí je to 
samotné bavit. Proto také se kaskadérským 
koněm může stát jen jeden ze sta,“ říká La-
hoda. U toho připomíná první hollywood-
ské velkofilmy z dob, kdy neexistovala práva 
zvířat. Koně se podtrhávali v trysku lanky 
nebo jim filmaři odpalovali v uších malé 

nálože, aby šokem padli k zemi. Tyto časy 
jsou naštěstí pryč, a tak se koně všem těmto 
trikům učí a zvládají je stejně dokonale jako 
jejich jezdci.

Lahodovi koně se nejvíc uplatňují ve 
středověkých filmech, jako byl Příběh ry-
tíře. U toho se dozvídáme osvědčený trik 
pro soubojové scény, ve kterých jezdci drtí 
dřevce o soupeřovu přilbu v plné rychlosti. 
Špička, která přichází do kontaktu s přilbou 
je vyrobena z balzového dřeva a vyplňují ji 
syrové špagety, které pak na kameře vypa-
dají jako třísky.

Koně si také častokrát zahrají v rekla-
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mách. „Když vidíte v televizi, jak běží stádo 
koní bez ohlávky volně po planině, neumíte 
si představit práci, co je za tím,“ říká Laho-
da: „Vemte si, že ti koně se nesmí vyděsit 
a rozprchnout, ale musí držet směr, zatímco 
se vedle nich z každé strany řítí kamero-
vý džíp a nad nimi vrtulník. Už jen to, že 
se vám všichni vrátí zpátky do ohrady, je 
úspěch.“

Díky laskavosti Ladislava Lahody si 
mohly koně Filmky prohlédnout a naživo 
sledovat jejich triky i děti od nás z Kame-
nice během příměstského tábora.

Filmka má za sebou stovky menších 

filmů i těch nejslavnějších světových bi-
jáků. Navzdory všem zkušenostem a no-
vým technologiím se ale jedna věc nemění. 
Pokud má být scéna opravdu vzrušující, 
vždycky si ji musí kaskadér odedřít a vy-
koupit ji potem a šrámy. Právě záběry, které 
se zdají nejjednodušší, bývají ty nejboles-
tivější. „Dobrý motorkář se umí s trochou 
štěstí vybourat bez škrábnutí, ale na kole 
se doboucháte vždycky,“ líčí Lahoda žánr, 
který patří mezi kaskadéry k těm nejméně 
oblíbeným: „Kdo tvrdí, že ho po pádu na 
kole nic nebolelo, toho to bolí dodnes.“

Další specifický žánr je pád ze schodů. 

Není třeba legendárního kaskadéra příliš 
vybízet, aby se o něm rozpovídal. Sám si ho 
užil dostatečně. Rovné schody, točité scho-
dy, dřevěné, železné, to vše hraje roli, jak 
se ke scéně může kaskadér postavit. Stejně 
podstatný je záměr kameramana. „Pokud 
zabíráte pád jakoby z pohledu člověka, kte-
rý stojí pod schodištěm, můžete si vystlat 
schody karimatkou. Ta se dá schovat i pod 
koberec během záběrů shora. Když padáte 
v oblečení, můžete si pod něj dát páteřák, 
a jste v pohodě,“ rozebírá Lahoda. Sám ale 
okamžitě dodává, že osobně absolvoval pá-
dy jen v trenkách a na železném schodišti 
bez jakékoli možnosti zmírnit otlučeniny: 
„Kdyby člověk padl rovně na záda, má ra-
mena někde na osmém schodu a hlavu na 
desátém, takže si musíte nějak vypomoct,“ 
vysvětluje Lahoda běžnou praxi kaskadérů, 
kteří při bitce předcházející pádu schvál-
ně schytají ránu do obličeje, aby se mohli 
roztočit, narazit nejprve do zábradlí a až 
pak začít s efektními kotrmelci po holých 
schodech. „Potlučete se tak jako tak,“ suše 
konstatuje Lahoda.

Filmka Stunt Team si vypracovala ta-
kové renomé, že v současnosti natáčí čtyři 
velkofilmy ročně a k tomu mnoho menších 
filmů a spotů. Získala 17 nominací na kas-
kadérské Oscary a 7 se jí podařilo získat. Na 
klasický novinářský dotaz, který kousek je 
nejtěžší, odpovídá Lahoda střízlivě: „To se 
nedá srovnávat, proto existují samostatné 
kategorie, jako je oheň, rvačka, výšková 
práce a další.“ Je evidentně pyšný, že se 
jeho českému týmu podařilo získat ocenění 
i v kategorii automobilů, jelikož právě na 
tuhle cenu jsou Američané obzvlášť hrdí, 
a není zvykem, aby ji jejich štábům někdo 
ze zahraničí vyfoukl. 

Velký poprask v branži vzbudila Filmka 
i již dříve zmíněnou scénou z filmu Na 
západní frontě klid. Nikomu se dosud nepo-
vedlo, aby hořelo najednou deset kaskadérů 
na celém těle, a jak objasňuje Lahoda, jen 
těchto několik vteřin si vyžádalo tři týdny 
intenzivních příprav.

Ladislav Lahoda patří mezi tři Čechy, 
kteří jako členové Akademie filmového 
umění a věd rozhodují o tom, kdo vyhraje 
Oscara. „Přijde mi to neuvěřitelné, když 
uvážím, že tuhle roli měli přede mnou lidé 
jako Forman a Menzel,“ pokyvuje hlavou. 
Svou pozici si vydobyl celoživotní dřinou 
a zkušeností s filmovým byznysem na nej-
vyšší úrovni. To díky němu můžeme pro-
nést větu, která by za jakýchkoli jiných 
okolností zněla jako vystřižená z Cimrmana: 
„Kde by byl Hollywood bez Ládevsi.“ Red
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Podzimní slavnosti 2024  
ve stylu street art 

Program Kulturního centra

Zapište si do diářů datum 7. září a nenechte si ujít další ročník 
Podzimních slavností a veletrhu zájmových a volnočasových 
kroužků. Tentokrát se ocitneme ve světě street art a budeme se 
bavit napříč všemi generacemi. Chybět nebude tradiční graffiti, 
malování, instalace, art zóna, free style, tanec, super muzika a sa-
mozřejmě také dobré jídlo a pití.

Některé z instalací navíc ponecháme na místě i po skončení 
slavností a stanou se tak krátkou výstavou. 

místo: Ringhofferovo náměstí 
čas: 15:00–19:00
vstup: zdarma

Více na www.kckamenice.cz, kde jsou k dispozici také kom-
pletní informace a přihláška ke stažení pro organizace, které se 
chtějí na místě prezentovat nebo být součástí doprovodného pro-
gramu. Jako každý rok pak jejich volnočasovou nabídku najdete 
v zářijovém Zpravodaji. 

Pojďme do toho společně a dejme zelenou tvůrčímu umění! 
      Jakub Hritz

Trolí stezka se  
na podzim vrátí 

Je to již několik měsíců, co jsme museli uzavřít oblíbenou Trolí 
stezku. Návštěvníkům Kamenice i domácím přinášela radost, 
bohužel jsou mezi námi i tací, kteří štěstí druhým nepřejí. A tak 
jsme pravidelně museli jednotlivá poničená zastavení opravovat, 
mnohdy jsme cedule hledali v křoví nebo v rybníku. Situace byla 
neúnosná, takže jsme se rozhodli stezku zrušit.

Pozitivní ohlasy a slova podpory nás ale přesvědčily, abychom 
začali uvažovat nad jejím opětovným otevřením. Slovo dalo slovo 
a my už teď známe její novou verzi. Bude více digitální, povede 
stejnou a krásnou krajinou a za její absolvování a správné vyře-
šení tajenky bude odměna. Více chystáme do jednoho z dalších 
Zpravodajů.

       Jakub Hritz

Hrajte s námi o 3x2 
vstupenky na Michala 
Dlouhého 

Jak již víte z minulých čísel Zpravodaje, první velkou kulturní 
akcí nové sezony 2024/2025 bude divadelní představení Scény 
z manželského života s Michalem Dlouhým v hlavní roli. Pokud 
jste si ještě nekoupili vstupenky, nenechávejte to na poslední 
chvíli. Jít ale můžete i zadarmo, když se zapojíte do naší srpno-
vé soutěže a budete mít štěstí. Stačí když do pátku 5. září 12:00 
pošlete na e-mail: kckamenice@kamenice.cz nebo zavoláte na 
tel. 731 045 466 odpověď na otázku: V jakém roce se Michal 
Dlouhý zúčastnil soutěže StarDance? Ze všech správných odpovědí 
vylosujeme hned tři výherce dvou vstupenek. Držíme Vám palce! 

       Jakub Hritz
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Další kavárnička nejen pro seniory 
bude mít otevřeno v úterý 10. září od 
13:30 hodin a my Vás srdečně zveme 
do přísálí Kulturního centra na posezení 
u dobré kávičky od Včera upraženo 
– Pražírna Kamenice, domácích 
moučníků a zajímavý program.

Zářijová Kavárnička bezpečí na téma první pomoc

Těšit se můžete na kurz první pomoci, 
který bude nejen zajímavý, ale i praktický. 
Ostatně to dokládají slova Jana Bradny ze 
společnosti Life Support s.r.o., který nás 
jím provede: „Školení první pomoci za-

měříme na všeobecné postupy při stavech 
ohrožujících život. Jak zajistit bezpečnost, 
kam zavolat o pomoc, jak správně resusci-
tovat, ošetřit masivní krvácení nebo pomoci 
při dušení. Určitě si to všichni vyzkouší, 
protože interaktivní přednáška bude dopl-
něna o praktické nácviky základních život 
zachraňujících dovedností. A prostor si ne-
chám i na všechny dotazy se zohledněním 
místních specifik naší obce.“ 

 Rezervace je nutná předem na 
telefonu 731 045 466, na e-mailu 

kckamenice@kamenice.cz nebo osobně 
v KC Kamenice.

Těšíme se na Vás a nezapomeňte, že 
program i občerstvení jsou tradičně pro 
všechny příchozí zdarma.

Kateřina Kottasová, Jakub Hritz

Sociální pracovnice Kateřina Kottasová:  
„Jsem tu pro Vás, abych Vám pomohla“

Pokud nastala jedna z těchto situací, nebo máte jiný problém, který potřebujete řešit, 
neváhejte mě kontaktovat: telefonicky 733 683 134, e-mailem: kottasova@kamenice.cz 
nebo se s Vámi velmi ráda setkám osobně na obecním úřadu, v místě Vašeho bydliště, 
případně na neutrálním místě.

Společně posoudíme situaci, najdeme možná řešení, pomohu Vám zprostředkovat 
kontakt s dalšími zdroji pomoci (sociální služby, odborníci) a budu Vám oporou do 
finálního vyřešení.   

Služba je zdarma, samozřejmostí je anonymita, diskrétnost a mlčenlivost.

• Ocitli jste se v obtížné životní nebo finanční situaci? 
• Nevíte, na jaké sociální dávky máte nárok?  
• Máte zdravotní potíže a potřebujete pomoci v běžném životě?  
• Nevíte si rady s vyplněním formulářů? 
• Hledáte pomoc s péčí o své blízké?  

lze vyjádřit každý motiv. Úspěšná autorka 
v kolekci využívá geometrii jako „základní 
vesmírnou matrici“ a její díla byla a jsou 
součástí mnoha seminářů a happeningů. 
Některý z vystavených obrazů můžete mít 

Ještě měsíc potrvá další výstava v pro-
storách Kulturního centra. Tentokrát se 
potěšíte uměleckou tvorbou architektky, 
kterou fascinuje geometrie jako základní 
kosmická matrice, prostřednictvím které 

doma i Vy, výstava je totiž prodejní. Ote-
vřeno je v běžné otevírací době kulturáku 
nebo Vás po telefonické domluvě rádi při-
vítáme i individuálně.

       Jakub Hritz

Výstava obrazů Marie Pápolové má otevřeno  
až do konce srpna 
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Knihovna se mění pro vás!

Knihovně se podařilo získat dotaci na podporu základních 
knihoven z rozpočtu Středočeského kraje v částce 70 tisíc Kč, 
která nám umožní zrekonstruovat vstupní prostory knihovny 
a informačního centra. Zastaralý a nesourodý nábytek vyměníme 
za nové pulty, upravíme prostor pro prodej vstupenek a půjčování 
knih tak, abyste se u nás cítili dobře. 

Do dětské části knihovny jsme z dotace již pořídili mobilní sto-
jánek s barevnými podsedáky, které tvarem připomínají koblihy. 
Proto možná dostal výrobní název Koblížek. Nově je děti budou 
moci využívat nejen během různých akcí, kde preferují sezení na 
zemi, ale také během běžné návštěvy v knihovně. 

Ve vstupní části prostor Kulturního centra a knihovny již nyní 
stojí nový knihovní regál pro vrácené knihy a knihy z VF Bene-
šov. Další bude po úpravách prostoru sloužit pro knižní novinky 

a knihy z VF kladenské knihovny. Nová tiskárna pro veřejnost 
nahradí stávající, špatně fungující a návštěvníci ji tak nyní budou 
moci plně podle potřeby využívat.

Pokud všechno dobře dopadne, úpravy zrealizujeme v průběhu 
prázdnin, takže až k nám v září přijdete, uvidíte vše na vlastní 
oči. Tímto ale zdaleka nekončíme. Připravujeme další projekty 
a snažíme se získat na ně finanční prostředky. Můžete se těšit na 
další novinky, které zlepší komfort a služby pro vás. 

Rádi bychom zároveň zmínili, že tento projekt dotace 
byl realizován s finančním přispěním Středočeského 
kraje. 

Těšíme se na vaše návštěvy u nás!

Dagmar Walachová, knihovna

Připomínáme srpnové deskohraní
Hrací termíny: 28. 8., 30. 8. 2024
Čas: 10.00–16.00. K odpolední hře registrace do 14.00 hod.
Kde: kamenická knihovna
Registrace ke hře: do 23. 8. 2024 (počet míst omezen)
Vstup zdarma.
Poslední prázdninový týden na vás čeká v knihovně deskohraní, 

kde si můžete přijít zahrát o hezké ceny. Toto léto skládáme puzzle 
na čas. Puzzle pro soutěžní hraní na čas budou pro tři kategorie, 
děti do 6 let, 7-9 let, 10-15 let. Pravidla hraní vám sdělíme na 
místě v knihovně. Přihlásit se můžete prostřednictvím e-mailu: 
knihovna@kamenice.cz, telefonicky na čísle 773 304 252, nebo 
osobně v knihovně.

Vyhlášení budou výherci jak z červencového, tak srpnového 
termínu. Za odměnu je budou čekat zajímavé ceny.

Neváhejte a přihlaste se! Těšíme se!
Dagmar Walachová, knihovna
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Jak 9. A nechala 
ve škole 
nesmazatelnou 
stopu

Ohlédnutí za akcemi na konci školního roku

Ten, kdo chodí do naší školy pravidelně, 
ví, že před školou jsou namalované různé 
hry. Jsou tam už čtyři roky, takže notně 
vybledly, a proto jsme se s 9. A pustili do je-
jich obnovy. Zabralo nám to dvě vyučovací 
hodiny, ale výsledek stojí za to. Všechny hry 
jsou zase krásně vidět, přibyla i jedna nová, 
takže se s nimi můžou děti zase zabavit. 

Žáci 9. A

Třída 9. A na výletě

3.-7. 6 jsme vyrazili na náš poslední spo-
lečný výlet do kempu Děčín s odhodláním 
pořádně si jej užít. Jeli jsme vlakem a bydleli 
v glampingových stanech. Zažili jsme toho 
opravdu hodně, prohlédli si Děčín ze všech 
možných míst při únikové hře. Vyrazili 
jsme do Divoké soutěsky a projeli se po ní 
na lodi, která zde nepřežitě jezdí již 126 let. 
Zastříleli si z luku, projeli na hoverboardech 
a vyzkoušeli všechny atrakce v místním 
aquaparku. Podívali jsme se na kolech do 
Německa, nejvytrvalejší z nás ujeli 50 ki-
lometrů, a vyzkoušeli své vodácké schop-

Školní výlet  
do Třeboně 

 Letos jsme se společně s 8. A vydali do 
Světa. Vlastně spíš ke Světu. Rybářům, sur-
fařům a plavcům nemusíme vysvětlovat, že 
jsme byli u 15. největšího rybníka České 
republiky. Z Benešova jsem se vlakem při-
blížili do Třeboně a odtud po tříkilomet-
rové procházce s taškami, batohy a kufry 
do kempu s chatičkami. Kde jinde na Tře-
boňsku začít než v domě Štěpánka Neto-
lického, jednoho z nejznámějších českých 
rybníkářů! A čím jiným pokračovat než 
prohlídkou třeboňského pivovaru Regent 
i s ochutnávkou nealko piva.  

Další den jsme si velikost rybníka Svět 
změřili vlastníma nohama a vyčerpaní na-
sedli do parníku Petr Vok a nechali se unášet 
vlnami ohromné vodní plochy. 

Být, či nebýt? Rakve uložené v hrob-
ce Schwarzenbergů byly krásné, hrobka 
nádherná. Ale ten, kdo ochutnal místní 
specialitu - kapří hranolky, má volbu jasně 
vyřešenou.  

O životě Schwarzenbergů a Rožmberků 
jsme se dozvěděli víc při prohlídce zám-
ku Třeboň, který dnes i se stem obytných 
místností patří státu. Mají ti v hrobce klidný 
spánek? 

My ho po všech výletech, poznávacích 
hrách, volejbale, plavání a blbnutí měli. 

Moc jsme si výlet užili a doufáme, že 
i příští rok nás paní učitelka výletem plným 
zážitků potěší.             Žáci 8. B

Kameničtí deváťáci 
v Parlamentu 

Součástí vzdělávání žáků devátého roč-
níku, jakožto občanů České republiky je 
znalost Ústavy, znalost demokratické formy 
státního zřízení a znalost zákonodárného 
orgánu. V rámci zážitkové výuky navštívili 
žáci ZŠ Kamenice dolní komoru Parlamen-
tu České republiky. Při prohlídce Poslanec-
ké sněmovny, která začínala v paláci Smiřic-
kých, pokračovala přes palác Šternberských 
do Thunovského paláce, si žáci prohlédli 
zázemí poslaneckých klubů, tiskové cen-
trum, odkud jsou vysílány přímé přenosy 
tiskových konferencí vlády ČR a zkusili si 
projev za řečnickým pultem. Na chodbách 
Poslanecké sněmovny měli možnost shléd-

nosti na Labi. Večery jsme trávili hraním 
volejbalu a povídáním u ohně. Přijeli jsme 
domů utahaní, ale spokojení s nezapome-
nutelnými zážitky.            Žáci 9. A
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nout vzácné portréty významných před-
stavitelů ČR, výstavu prezidentů českého 
státu, včetně důležitých dokumentů, jimi 
podepsaných a prezidentských slibů, které 
tito prezidenti skládali do rukou předsedy 
Senátu. Navštívili jsme také jednání Po-
slanecké sněmovny v hlavním sále, jelikož 
se jednalo o třetí čtení, byla zde přítomna 
celá vláda České republiky a téměř všichni 
poslanci. V prostorách sněmovny se s ná-
mi zastavil pan poslanec Ladislav Okleštěk 
(bývalý hejtman olomouckého kraje), který 
žákům odpověděl na spoustu zvídavých 
otázek. Pro naše žáky byla návštěva dolní 
komory Parlamentu České republiky velmi 
inspirativní a není vyloučeno, že právě mezi 
nimi dozrává budoucí poslanec. 

Ing. Martina Havlíčková

6. AC v Samopších

Malebné údolí v zákrutu řeky Sázavy, 
sedm kilometrů proti proudu od stejno-
jmenného města, se stalo na týden místem, 
kde 6.A a 6.C společně strávily čas plný 
sportovních aktivit. Sport areál Samopše je 
krásné místo mimo civilizaci, obklopené 

Zdravotnický 
kroužek

S mými malými zdravotníky jsme se roz-
loučili výletem do útulku (nejen pro pejsky) 
Home for pets v Dařboži. Venčili jsme pej-
sky, krmili kozy jablíčky a ovce suchým 
chlebem. Všichni pejskové tam čekají na 
nový domov nebo jen na to, až je přijdete 
ve středu či neděli vyvenčit.

Bylo to krásné zakončení našeho letoš-
ního setkávání. Krásné léto všem přeje ve-
doucí kroužku a zdravotnice,  
                               Gabriela Kováčová

skalami a stromy, oblíbené vodáky a dříve 
jistě i školními pobyty. Těm v poslední 
době schází novější vybavení objektů, bez-
pečné přístupové cesty a lepší organizace 
správy pobytů v areálu.

Všem 51 dětem a 5 dospělým dopřálo 
letní počasí dostatek tepla a slunce k různým 
sportovním aktivitám venku, plavání v ře-
ce i ping-pongu a deskovým hrám uvnitř 
objektů, kde bylo možné se při nich ochla-
zovat. Děti trénovaly a soutěžily hlavně 
v přehazované a volejbalu, jehož odborně 
vedená výuka byla součástí programu.

Na celodenní výlet jsme se vypravili 
v úterý. Děti si mohly zvolit město Sáza-
vu nebo hrad Český Šternberk, místa stej-
ně vzdálená od areálu. Prohlídka hradu se 
stručným výkladem byla doplněna návště-
vou malé drahňovické jeskyně a osvěžením 
se v řece Sázavě.

Součástí programu byl také půldenní 
vodácký výcvik na kánoích, táborák s opé-
káním buřtů a příprava představení tříd for-
mou prezentace nebo divadla pro další třídy 
v závěrečném školním týdnu.

Díky vzájemným výzvám k soutěžím 
mezi třídami a jejich bodováním za účast 
a výhru se všichni lépe poznali, naučili se 
mnohému novému a nabiti energií před 
závěrem školního roku se v pořádku vrátili 
domů.

Za tým učitelů Mgr. Jan Steinbauer

Rozloučení s žáky 
devátého ročníku

Tradiční rozloučení žáků devátého roč-
níku se základní školou se konalo 28. 6. 
v Kulturním centru Kamenice. Po zahajo-
vacích slovech ředitelky školy Mgr. Pavlíny 
Tolarové postupně deváté třídy v doprovo-
du třídních učitelek ve slavnostním průvodu 
nastoupily na pódium, aby zde prezentovaly 
uplynulých devět let. Jednotliví zástupci 
tříd emotivně komentovali zážitky, zkuše-
nosti a příběhy, které jim nejvíce utkvěly 
v paměti. V závěru poděkovali pedagogům, 
mnohé odměnili krásnými kyticemi a dár-
ky. Nezapomněli ani na slova díků patřící 
svým rodičům, kteří je celá léta podporovali, 
a i nyní jim ze zaplněného hlediště s pýchou 
tleskali. Všichni přítomní obdivovali téměř 
dospělé dívky v nádherných róbách a mla-
dé muže v elegantních kvádrech. Rodiče 
taktéž nešetřili slova díků směřované do 
řad pedagogů a na mnoha tvářích se leskly 
slzy loučení. Slavnostní podvečer zakončila 
opět paní ředitelka, která všem poděkovala 
za účast a „deváťákům“ popřála úspěšný start 
do nové životní etapy.

Celá akce proběhla v úzké spolupráci se 
zaměstnanci Kulturního centra v Kamenici, 
kteří měli perfektně připravené prostory pro 

300 návštěvníků a naprosto profesionálně 
nasvítili a ozvučili celou akci, za což jim 
patří naše velké poděkování.

Ing. Martina Havlíčková

Pozdrav ze Šumavy  

Téměř na konci školního roku se třída 
3. A vypravila za společnými zážitky na 
týdenní výlet do Železné Rudy. Cestovali 
jsme vlakem, putovali za šumavskými skřít-
ky a strašidly, loupili poklad „Krvavému ko-
lenu“, vařili jsme kouzelný lektvar na ohni, 
rýžovali zlato v Prášilském potoce, svezli 
se lanovkou na Špičák, vyzkoušeli jsme si 
i jízdu na raftu na místní přírodní nádrži. 

Kromě her a soutěží nechyběla ani noč-
ní bojovka, táborák a závěrečná zahradní 
party. Počasí nám přálo, ubytování se nám 
líbilo, jídlo chutnalo, zábavy bylo plno a ur-
čitě máme na co vzpomínat!

M. Plíhalová, třídní učitelka 3. A 
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14. ročník MCC Kros Štiřín je před námi

Srdečně zveme na 14. ročník MCC Kros Štiřín, který se 
uskuteční 14. září 2024. Tento běžecký závod s dlouholetou 
tradicí se stal neodmyslitelnou součástí našeho regionu 
a nabízí nejen sportovní zážitky, ale i příležitost podpořit 
důležitou charitativní iniciativu.

Historie MCC Kros Štiřín
MCC Kros Štiřín byl poprvé uspořádán v roce 2010 jako místní 

běžecký závod, který měl za cíl nejen propagovat zdravý životní 
styl, ale také podpořit různé charitativní projekty. Během let se 
závod rozrostl a získal si srdce mnoha běžců i dobrovolníků. Každý 
ročník se zaměřuje na jinou charitativní oblast, čímž pomáháme 
různým skupinám lidí v nouzi.

V minulosti jsme pomoc věnovali například předčasně na-
rozeným dětem, zejména v porodnici u Apolináře. Díky vaší 
podpoře a účasti jsme byli schopni darovat finanční prostředky, 
které přispěly ke zlepšení životních podmínek děti, kterým osud 
zkomplikoval start do jejich života.

Pomoc v Phnom Penhu
V loňském roce jsme naši pomoc přesunuli do spřízněného 

pracoviště v kambodžském Phnom Penhu, kde jsme díky vybra-
ným finančním prostředkům mohli zakoupit přístroje na podporu 
léčby novorozenecké žloutenky. Česká republika, prostřednictvím 
nadačního fondu Vita et Futura a jeho odborníků, zde poskytuje 
rozvojovou pomoc v rámci závazků Organizace spojených národů 
(OSN) pro odstranění chudoby, zlepšení zdraví a blahobytu lidí 
po celém světě.

Zaměření letošního ročníku
Letos se opět vracíme do České republiky, kde se zaměříme 

na podporu perinatální paliativní péče. Tento typ péče je klíčový 
pro rodiny, které čelí nejtěžším okamžikům svého života – ztrátě 
vytouženého dítěte nebo jejich vážným zdravotním problémům. 
Perinatální paliativní péče poskytuje psychologickou, lékařskou 
a sociální podporu, zaměřenou na zmírnění utrpení a poskytnutí 
komplexní podpory rodinám.

Podrobnosti o závodu
• Datum: 14. září 2024
• Místo: Štiřín, Česká republika
• Registrace: online na www.kros-stirin.cz

Letošní novinka
Organizace závodu poprvé probíhá ve spolupráci s oddílem 

Atletika Kamenice & Sulice. Účast na závodu přináší nejen zdra-

vý pohyb na zdravém vzduchu v krásné přírodě, ale i podporu 
dobré věci.

Finanční dar je možný i jinak
Pokud se nemůžete zúčastnit, můžete přispět prostřednictvím 

naší webové stránky. Těšíme se na setkání na startu!
S pozdravem, Tým MCC Kros Štiřín

Pozvánka pro cyklisty

Web: www.kros-stirin.cz    Instagram: mcc_krosstirin
Facebook: Kros – Štiřín    E-mail: info.mcc.kros@gmail.com
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Klub seniorů při KC Kamenice
Polovina prázdnin je za námi a před námi je start do dalších 
akcí. Zapište si termíny, odjezdy a také dny plateb, ať nic ne-
promeškáte! V den plateb vás prosíme o přichystání přesných 
finančních částek. V případě vaší nepřítomnosti pověřte kama-
ráda, ať za vás částku uhradí a vybere stravu. Čeká nás důležitá 
informační schůzka ke Znojmu, na které rády uvítáme všechny 
přihlášené nejen kvůli platbám, ale hlavně kvůli výběru stravy 
na celý pobyt. To, jak už víte, bývá náročné, proto sledujte web 
nebo nástěnku, kam umístíme ty nejdůležitější informace, aby 
se vše při schůzce urychlilo. Přejeme všem příjemné prožití 
měsíce srpna a těšíme se s vámi v září opět na shledání!

Prázdninové aktivity:

výlety na kolech – středy: Jiří Vinkler – 606 192 391   
pěší túry – pátek: Jiří Vinkler – 606 192 391  
petank dle dohody: Blanka Lerchová – 775 131 152, 
Michal Urx – 731 367 262, koule k vyžádání v kulturním centru
ping-pong – úterý a čtvrtek: od 9 do 12 hod. v sále KC. 
Objednejte se dopředu na tel. čísle KC Kamenice: 
731 045 466.

Ohlédnutí za pravidelnými aktivitami, které pokra-
čují i v letních měsících.
Pěší túrky - Kolik jsme nachodili za první půlrok? Od ledna 
do června se naše turistická parta, čítající 10 až 20 turistů, zú-
častnila pátečních 26 výletů v průměru 10 km dlouhých a ušla 
260 km. Naše výlety směřovaly hlavně do Posázaví a Horno-
požáreckých lesů. Celkem jsme ušli slušných 300 km! Jsou 
započítány i nedělní vycházky v okolí Kamenice a Jílového, 
které budou obnoveny opět od září.
Kola - Scházíme se ve středu a vyjíždíme na kolech po okolí. 
Tady jsme trochu rychlejší než pěšky a najedeme více kilome-
trů! Přidejte se k nám! Jirka a Zdeňka Vinklerovi.
Petank – Scházíme se spíše podvečer a ve dnech, kdy ne-
bývají taková úmorná horka. 

V měsíci září vás zveme na:

10. 9. Kavárnička nejen pro seniory
Tentokráte přednáška První pomoc s Janem Bradnou. Začátek 
ve 13.30 hod. v přísálí KC Kamenice. Pozvánku najdete ve 
Zpravodaji z Kamenice a na webu KC. 

11. 9. Tajemné toulky Prahou, pražské pasáže
II. část
Náš zájem upřeme na pasáže Václavského náměstí napravo 
od koně dolů. Provázet nás bude paní Ivana Tatková. Trasa čítá 
cca 4 km, ale počítejte se zákoutími a zastávkami. Startujeme 
na hlavním nádraží – prohlídka Fantovy kavárny, přechod na 
Václavské náměstí – pasáže, Ovocný trh, rozchod na oběd 
– doporučujeme Staročeskou jídelnu, Clam-Gallas palác – 
prohlídka interiérů, odjezd od právnické fakulty do Kamenice. 
Přihlášky do 6. 9. 2024
Cena: 150,-Kč/65+ kameničtí, 200,-Kč/ostatní 
Platby 9. 9. v 10.30 hod. v KC Kamenice (oběd není v ceně). 
Sraz v 8.00 hod., odjezd v 8.15 hod., návrat do 18 hod.

25. 9. Roztoky u Prahy
Severně od Prahy na levém břehu řeky Vltavy navštívíme 
v Roztokách u Prahy zámek se zámeckým parkem a Ateliér 
české malířky, grafičky a knižní výtvarnice Zdenky Braunero-
vé. V centru města poobědváme, poté autobusem k přívozu 
Roztoky – Klecánky. Převoz přívozem nám připomene staré 
časy, příjemná procházka po rovince (cca 4 km) kolem vody 
se zastávkami na obdivování přírody i k malému občerstvení, 
nás dovede k dalšímu přívozu Zámky – Sedlec, kde na nás 
počká autobus a odveze do Kamenice. 
Přihlášky do 20. 9.
Cena: 250,-Kč/65+ kameničtí, 300,-Kč/ostatní (oběd není 
v ceně)
Platby 23. 9. v 11 hod. v sále KC Kamenice
Sraz v 8.30 hod. za KC Kamenice, předpokládaný příjezd 
do 18 hod. 

23. 9. Informační schůzka a výběr doplatků - 
Znojmo
Očekávaný výlet na Moravu máme za dveřmi. Platby Znojmo 
a výlet do Roztok u Prahy proběhne ve stejný den dopoledne 
v sále KC. Udělejte si, prosím, čas na informační schůzku! 
V tento den odpadá taneční lekce. 
I. Platby Znojmo od 9.30 hod. – doplatek 2.800,-Kč/3.100,-Kč.
II. Platby na Roztoky u Prahy od 11 hod. 
Částky - 250,-Kč/300,-Kč.

V měsíci červnu a červenci jsme prožili:

Ve středu 19. 6. proběhl na Želivci pod pergolou již 4. ročník 
bubnování a výuky rytmů. Na výběr byly malé i velké africké 
bubny Djembe a sada perkusních rytmických nástrojů. Hlu-
boké tóny se na bubnu vytvářejí údery celou dlaní, vyšší tóny 
vznikají údery prstů nebo jejich konečků na hranu bubnu. Petr, 
náš facilitátor, svým hlasem a pohybem těla velmi intuitivně 
předváděl jednotlivé druhy rytmů. Zkoušeli jsme vybubnování 
různých slov. Postupně jsme byli vtažení do rytmů Afriky, Asie, 
Austrálie, Jižní Ameriky a velkolepý závěr bubnování se nesl 
v duchu rytmů typických pro české lidové písně. Během bubno-
vání dochází k vyplavování hormonů dobré nálady – endorfinu 
a dopaminu do krve. A také jsme si uvědomili, že tento způsob 
zábavy, kdy jsme všichni naladěni na stejnou vlnu, přináší 
příspěvek k utužování kolektivu.    Sepsala Alena Vyhnálková 
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S Klubem seniorů jsem se 26. června zúčastnila jednodenního 
výletu poprvé a byla jsem požádána o sdílení dojmů. Tak snad 
to dám. Sraz v 6.30 před KC Kamenice, všichni dorazili včas, 
paráda. Cesta ubíhá, u Benešova volno, což se často nestá-
vá, takže v 8.30 dorazíme do cíle našeho výletu. Opouštíme 
bus a cestou kolem rybníku Vajgar se vydáváme do centra 
k Muzeu Jindřichohradecka. Kromě jiných exponátů, nás tam 
čekají Krýzovy jesličky, největší lidový mechanický betlém na 
světě, zapsaný r. 1998 do Guinessovy knihy rekordů. Jak se 
dozvíme, mají po obvodu celkem 17 metrů. Pan Krýza jejich 
zhotovení věnoval 60 let svého života. Klobouk dolů. Po pro-
hlídce máme na chvíli rozchod, a tak se vydáme Panskou 
uličkou a zastavíme se na výbornou zmrzlinu a kávu či něco 
jiného k občerstvení. Procházka malebnými uličkami města 
nás dovede až na Masarykovo náměstí, kde se potkáváme 
s naším průvodcem panem Burianem. Ten nás provedl měs-
tem, ukázal pamětihodnosti. U kostela Nanebevzetí Panny 
Marie je vyznačen 15. poledník, tak si ho překročíme. Dle pa-
na průvodce, buď se nám splní, co jsme si přáli, nebo to není 
15. poledník. Před obědem ještě stíháme kostel s výkladem, 
dojmů a informací spousta, a pak už nás čeká oběd v restauraci 
Střelnice. Oběd opravdu výborný, takže si posilněni užíváme 

rozchod před prohlídkou Státního zámku a hradu Jindřichův 
Hradec. Zastavíme se na něco dobrého k pití a taky dáváme 
odpočinout našim chodidlům. Sluníčko nás nešetří, je opravdu 
krásně a horko. Prohlídka zámku začíná v černé kuchyni, měli 
to předkové dobře vymyšleno. Končíme hudebním salónkem 
v Rondelu, vstřebáváme poslední informace a pak už nás čeká 
jen procházka zpět okolo Vajgaru k busu, a hurá domů. Za mě, 
výlet úžasný, parta lidí výborná, nováčky mezi sebe vezmou 
bez problému. Takže za mě velké poděkování oběma Mariím 
za organizaci této krásné akce - díky moc! A na shledanou 
u dalších akcí po prázdninách. 
Všem přeji krásné léto.         Sepsala Majka K.

Všechny aktuální informace k připravovaným ak-
cím a fotografie k akcím proběhlým najdete na webu 
www.kckamenice.cz - lišta Klub seniorů a na vývěsce u KC.

Kontakty na organizátorky klubu:
Hajdušková Marie: tel. 773 222 369, hajduskovam@seznam.cz  
Grafnetter Marie: tel. 721 865 938, marie.grafnetter@seznam.cz



NEZÁVAZNĚ NÁS
MŮŽETE KONTAKTOVAT:

david@work-prosperity.com WWW.WORK-PROSPERITY.COM

+420 734 456 173

 Montáž, servis a opravy tepelných čerpadel
 Montáž klimatizace 1+1, 2+1, 3+1, 4+1
 Působnost po celé České republice i v zahraničí

Work Prosperity byla založena v roce 2013. Realizujeme zakázky a projekty v celé
České republice, z toho 7 let na německém trhu, kde jsme realizovali několik 
malých i velkých projektů od rodinných domů, bytových domů přes 
kkanceláře, školy i laboratoře...

TEPELNÁ ČERPADLA
A KLIMATIZACE

PROFESIONÁLNÍ ČESKÁ FIRMA

Prodám velmi zachovalý nerez. Dvoudřez s 
odkapávačem, baterií a hadičkami. Tel. 607511387. 

Prodám řadový rodinný dům č. p. 1458 v ulici Ohradní. 
Jsem přímý majitel. Telefon 777880580. 

Nabízím k pronájmu byt 2+kk 80 m2 ve 2.NP bytového 
domu v ulici Ohradní. K nastěhování ihned. Bližší 
informace na tel. čísle 739 030 843.

Malířské a lakýrnické práce. Možnost práce o víkendu 
bez příplatku, rozpočet zdarma. Jan Tobiáš: 604 42 74 32

Koupím Jawa PÉRÁK v jakémkoli stavu. Vhodný  
k renovaci, popřípadě díly na tento motocykl.  
Tel: 722 491 746 

Inzerce
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Pokud jste v podvečerních hodinách 19. června míjeli kame-
nickou nivu, mohli jste zaznamenat událost, která na první pohled 
vypadala jako setkání starých přátel u táboráku. Skupina dospělých 
se vesele bavila, kolem pobíhalo spoustu dětí a atmosféra byla plná 
radosti a pohody. Možná by vás nenapadlo, že se jednalo o roz-
lučkový večer pro paní učitelku a pobíhající děti kolem byly její 
žáci se svými rodiči. Mít ve třídě skvělou partu dětí pod vedením 
báječné učitelky není samozřejmost. A my si toho všichni moc 
vážíme. Tímto chceme poděkovat paní učitelce Petře Fendry-
chové za krásné čtyři roky, kterými naše děti pevně a empaticky 

Přišlo do redakce provedla od prvních nesmělých krůčků ve škole až po semknutou 
partu kamarádů, která toho už spoustu umí a dokáže se podpořit. 
A co víc, děti ji měly neskutečně rády. I když nám všem bude moc 
chybět, přejeme jí v její další životní etapě hodně radosti, zážitků, 
přátel a zvídavých dětí v nové škole. Ze srdce děkujeme za vše.  
       Rodiče a žáci 4. A

Poděkování paní učitelce  
Petře Fendrychové

Kdo zná jméno Zuzany Mináčové, spojuje si ho většinou 
s fotografiemi slavných osobností z karlovarského Mezinárodní-
ho filmového festivalu. U nás v Kamenici se ale paní Mináčová 
zapsala jako nezdolná bojovnice proti plánu bývalého majitele 
Strojmetalu postavit ve svém areálu slévárnu hliníku. Kamenici by 
tak už natrvalo ohrožovaly výpary, ale také mohlo dojít k ekolo-
gické katastrofě v případě zaplavení podniku. Zuzana Mináčová, 
navzdory svému úctyhodnému věku, se nehodlala se situací smířit 
a stala se hlavní tváří úspěšného občanského odboje. 
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Zuzana Mináčová má svůj park
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Co jsme slíbili, to plníme.

Pocta Zuzaně Mináčové

Jedná se o reálný důkaz veřejného  
slibu výkonného ředitele společnosti 
Strojmetal Aluminium forging, Ing. 
Miroslava Záhorce, že dobré sousedské 
vztahy, spolu se společenskou 
odpovědností vůči občanům obce 
Kamenice, jsou pro nás velmi důležité. 

Informujeme Vás o naší další významné 
investici, která ještě více omezí tolik 
diskutovaný hluk v Kamenici. Investu-
jeme řádově vyšší desítky miliónů korun 
do nejnovějších technologií chlazení  
a odvětrávání výrobních hal. 

Všechny stávající chladicí jednotky 
měníme za moderní, tišší, které jsou 
navíc osazené výkonnými tlumiči hluku. 

Stávající chladicí jednotky, které jsou 
umístěny na střechách výrobních hal, jsou 
postupně odstavovány a nahrazovány 
novým chladicím systémem. Stávající 
jednotky jsou postupně demontovány. 
Máme radost!

I přes to, že hlukové normy plníme  
a pohybujeme se pod stanovenými 
limity, pracujeme na dalších technických 
opatřeních, o kterých vás budeme 
nadále informovat.

Kamenice patří počtem obyvatel mezi 
největší obce v České republice. I přesto 
by se mohlo na první pohled zdát, že  
se jedná o běžnou obec na okraji Prahy. 
Opak je ale pravdou. Událo se zde 
mnohé. Dobré i špatné. A málokdo ví, 
že spousta dobrého hlavně díky Zuzaně 
Mináčové, která se do Kamenice a její 
krásné přírody jednoduše zamilovala. 
Ženě, jejíž kuráž rozhodně převyšuje 
její skutečnou výšku. Tou ženou není 
nikdo jiný než legendární fotografka 
Zuzana Mináčová.

Zuzana Mináčová se narodila v roce  
1931 v Bratislavě do rodiny židovského 
lékaře. Ve 13 letech byla odvlečena 

se svou sestrou do koncentračního 
tábora v Osvětimi, který naštěstí ona 
i její rodina přežily. Nedlouho poté 
se rozhodla, že se stane fotografkou. 
Po ukončení studia začala pracovat  
ve filmových ateliérech v Bratislavě, kde 
se učila vše od základů. V roce 1993  
se odstěhovala z Bratislavy do Prahy 
a nedlouho poté k nám do Kamenice.

Legendární fotografkou se nestala 
přes noc, všechno šlo postupně. Sama 
přiznává, že vlastně nic neuměla. To 
bylo ale zároveň její výhodou – neměla 
zkažený vkus. Její učitel, profesor Dušan 
Vukotič jí řekl: „Tím, že jsi už stihla toho 
hodně zažít, můžeš svoje pocity vkládat 

do svých snímků, a z těch pak nebudou 
jen pouhé fotografie. Krásné fotografie 
může udělat každý, ale vytvořit sdělení  
o životě, o čase, o svobodě a pomíjivosti 
může jen člověk, který něco prožil.“

Je to krásný příklad toho, jak můžeme 
vše, co se nám v životě stane, a to i to 
špatné, obrátit ve svůj prospěch. Před 
jejím fotoaparátem v rámci karlovarského 
filmového festivalu stály hvězdy světové 
kinematografie, jako John Travolta, 
Richard Burton, Robert de Niro, Michael 
Douglas, Marcello Mastroanni, Federico 
Fellini, Claudia Cardinale, Sharon Stone 
a mnoho dalších. Fotila také anglickou 
královnu nebo Dalajlámu.

Není tedy divu, že po tak rušném životě 
mezi celebritami toužila fotografka  
po tichu a klidu. Proto se jí v Kamenici tolik 
líbí. A my jsme rádi, že ji zde máme. Obci 
Kamenice v mnohém pomohla a vždy 
se za ni postavila. Nám ve Strojmetalu 
není takový přístup cizí, a proto si paní 
Mináčové velmi vážíme. A protože 
věříme, že je lepší, když za nás mluví 
činy, rozhodli jsme se po ní pojmenovat 
náš areál v okolí zámku.
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